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skupStina crne gore

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani,

Na osnovu Clana 187 stay 2 Poslovnika Skupgtine Cme Gore, obavjeStaVam Vas
da je gospoda Anka Vukidevid, ovIaSdeni predstavnik Posebnog kluba poslanika
koja ce postaviti pitanje predsjedniku Vlade Crae Gore na Osmoj posebnoj
sjednici, Prvog redovnog zasijedanja u 2019. godini, zakazanoj za
26.jun.2019.godine.

S poStovanjem,

PredsJedipjk kluba poslanika

Aleksanfelfir D^janovid

Poseban klub poslanika
Kancelarlja br.ll/ tel/fax +382 20 404 520

poseban. klub.poslanika@$kupstlna.me

V. C.' R.
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POSEBAN KLUB POSLANIKA

Datum: 26.06.2019.

Na osnovu 6lana 187 Poslovnika SkupStine Crae Gore gospodinu DuSku
Markovicu, predsjedniku Vlade Cme Gore postavljam sljedece pitanje:

PITANJE

Da li Vlada namjerava da konaCno preduzme ozbiljne i adekvatne mjere radi
ozdravljenja veoma Io§eg socijalno-drugtvenog ambijenta, koji se izmedju ostalog
ogleda u, sve brojnijim odlascima gradjana iz Cme Gore, vigem nivou oboljelih od
bolesti zavisnosti i problemima u tretmanu mentalno oboljelih lica?

Trazim odgovor i u pisanoj fonxii.

Poslanica

ika Vuld^vi^

nOCEBAH K/iyB nOCflAHMKA

KaHue/iapuja 6p.ll / Te/i/4)aKC +382 20 404 520
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Podgorica; 5. jul 2019. godlne

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovid, predsjednik

Postovanl predsj edniCe,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskogsata odrzanog26. juna 2019. godine; kako bl isti bill dostavljeni
uva^enim poslanicima.

S uvazavanjem.

o Markovic



POSUNICKO PITANJE

Da li Vlada namjerava da konacno preduzme ozbiljne i adekvatne mjere radi ozdravljenja

veoma loseg socijaino - drustvenog ambijenta, koji se izmedu ostalog ogleda u, sve brojnim

odiascima gradana iz Crne Gore, visem nivou oboljelih ad bolesti zavisnosti i problemima u

tretmanu mentaino oboljelih lica?

Trazim odgovori u pisanoj form!.



ODGOVOR

Uvazena poslanice Vuklcevic,

Vlada u kontinuitetu radi na unapredenju ekonomskog stanja I stvaranju drustvenog i

socijalnog ambijenta koji ce znaciti boiji zivot za svakog gradanina Crne Gore. To su danas

opsteprihvacene i vidljive cinjenice iza kojih stoji znacajan rezultat, iako se Vi ne siazete sa tim

I to vidite drugacije.

Zbog toga sam, da budem iskren, bio na nek) nacin iznenaden kada me pitate da li Vlada

konacno namjerava da preduzme ozbiljne i adekvatne mjere radi ozdravljenja veoma loseg

sodjaino-drustvenog ambijenta. Ne tvrdim da je taj ambljent niti odiican niti dobar, ali

zaslgurno stanje nije onakvo kako je predstavijeno u Vasem pitanju.

Najnoviji pokazateiji EUROSTAT-a za 2018. godinu ukazuju da je bruto domaci proizvod po

stanovniku prema standardu kupovne mod, kao vazan pokazatelj dvotnog standarda, u 2018.

godini u Crnoj Gori povecan na 47% EU prosjeka. To je najvise u regionu, budud da je u ostalim

zemljama Zapadnog Balkana na oko 40% EU prosjeka Hi nize. Tacnije, Srbija na 40%, svi ostali

su ispod 40%. Dakle, velika razlika u nivou standarda u Crnoj Gori u odnosu na EU prosjek.

Povecanju zivotnog standarda doprinio je ekonomski rast od blizu 5% u prodoj godini.

Pozitivan trend je nastavljan i u prvom kvartalu 2019. godlne kada biljezlmo rast od 3%, i to na

vec visoko podignutim razvojnim standardima, sto je iznad evropskog prosjeka kao sto znate.

Evropska ekonomija je rasia, ja mislim, u prvom kvartalu svega 1,5%.

Realizuju se i sprovode brojne politike i reformske mjere za poboljsanje sodjalnog statusa

zaposlenih, pospjesivanja novih prilika na trdstu rada, naroclto za ranjive kategorije

stanovnistva. RezultatI ostvareni u odnosu na pocetak mandata Vlade dovoljno govore o

opredijeljenosti i posvecenosti ka postizanju postavljenih ciljeva. Naime, prosjecan broj

zaposlenih u prvih cetiri mjeseca 2019. je za skoro 18.000 veci u odnosu na isti period 2018.

godine. Dakle, to je u procentima impresivnih 8%. Slazem se sa Vama da mozemo razgovarati

i o kvalitetu radnog mjesta i svega onoga sto ono donosi, ali to je cinjenica, to su novozaposleni

ljudi.

A sta drugo vise i direktnije utice na poboljsanje zivotnog standarda od ovolikog broja

novozaposlenih.

Uvazena poslanice, '

Svjestan sam problema koje naglasavate u Vasem pitanju. Iseljavanje iz Crne Gore, narocito

mladih ljudi, nepovoljna je pojava i mi je pazljivo analiziramo. Iako je globalizacija ucinila

migracije svakodnevicom, i kod nas i u svijetu, mi radlmo na tome da usporimo i zaustavimo

odiazak iz Crne Gore, narocito ako je on motivisan ekonomskim razlozima. Vi ste govorili o

tome da je 150 Ijekara napustilo Crnu Goru i otislo negdje prema Evropi. Zelim da Vam kazem



da i njemacki Ijekari odiaze prema Svajcarskoj i Holandiji. Tamo nije problem zbog standarda,

usiova I plata, nego danas ljudi u modernom, otvorenom svijetu, traze i neke druge usiove

mimo zarade I onoga sto mu pruza profesija.

Dakle, ljudi su, slazem se sa Varna, najved kapitai, 1 Vlada ce u kontinuitetu davati odgovor na

taj izazov. On je vec poceo da se registruje kroz snazan investicioni i razvojni zamah, posebno

na sjeveru zemlje, gdje je iseljavanje 1 zadobilo karakter povremene pojave. I nasa politika

razvoja, odnosno snaznije ulaganje u razvoj sjevera, nije zasnovana na, da kazemo, gruboj

politici ili politickom interesu ili dobijanju glasova, nego bas, izmedu ostalog, i zbog ovoga, da

tamo razvojni potencijal koji imamo pretvorimo u mogucnosti za stanovnike sjevera, za mlade

ljude, da oni ostaju tamo, zive, imaju svoj komfor a istovremeno zaraduju za sebe I porodicu.

Mislim da zajedno svi treba da nastavimo i tu politiku, da je podrdmo i snazno stojimo iza nje

jer ona doprinosi dobru cijele zemlje.

Uravnotezeni regionaini razvoj, kroz brojne podsticajne mjere, prije svega u oblasti

poljoprivrede, smanjice odiazak stanovnistva iz sela u gradove, i iz manje razvijenih u

razvijenija podrucja. Barem radimo na tome, mozda se nece desiti, ali radimo na tome.

Kad govorimo o usiovima zivota -vjerujem, poslanice Vukicevic, da nijeste propustiii da vidite,

evo ponovicu se, na primjer, srednju skolu u Golubovclma vrijednu 4,5 miliona eura, gdje

danas Imateonakvu skoiu i onakavobjekat, tojeza nase mlade ljude, tojeza nasu djecu, tamo

gdje zive i gdje odrastaju; oko milion eura ulozenih u rekonstrukciju dijeia puta Rozaje-Stedim;

na primjer, poia miliona eura za trg u Plavu; podrsku za 95 mladih pceiara iii bespovratnu

podrsku od po 10.000 eura za 144 mlada poljoprivrednika.

Ili vijest 0 novoj sanaciji pruge vrijedne preko 4 miliona eura, naravno prema sjeveru gdje je

trend iseljavanja najved; ili tender za Dom starih u Nikdcu vrijedan 2,7 miliona eura; pocetak

radova na turistickoj i sportskoj valorizaciji prostoranekadasnjeg Jalovista u Mojkovcu. Takode

I informadju o rekonstrukciji Doma zdravija u Beranama i najavu novih adaptacija, vrijednih 6

miliona eura, u diju povecanja energetske efikasnosti u nadm domovima zdravija i bolnicama.

Ovo je samo die nasih rezultata iz prethodnih dana i sedmica, i zato imam potrebu da se u

ovom Domu cesce razgovara o zivotnom standardu nadh gradana, ali sa cinjenicama i

agrumentima.

Podrske ne fali u oblastima regionalnog razvoja, poljoprivrede, turizma, preradivacke

industrije. Posebno treba istad finansijsku podrsku za razvoj preduzetnistva, odnosno mikro,

maiih I srednjih preduzeca i, u torn okviru, povoijne kreditne linije za mlade i pocetnike u

biznisu.

Raduju i mene, ali i svakog ucenika, studenta i njihove roditelje visemilionska ulaganja u

obrazovanje, nauku i istradvanje jer samo kroz inovadje nasa ekonomija moze rasti po

standardima 21. vijeka.



Dakle uvazena poslanice,

Budzeti koje je predlagala ova Vlada, a koji su usvajani ovdje u Parlamentu, su razvojni, a ne

potrosacki! Treba nam vrijeme da to vidimo i konkretno osjetimo.

Podsjetlcu Vas da je Kapitalni budzet od 320 mlllona eura najvecl od obnove nezavisnosti. lako

nam se cesto spocitava zaduzivanje, ova Vlada ni jedan euro iz zaduzenja nije iskoristila za

tekucu potrosnju. Svaki euro je ulozila u razvoj. I ne mislim da grijesimo, jer ulazemo u

buducnost zemlje i nasih gradana.

Dozvolite da saopstim i da su aktivnosti u oblasti socijalne i djecje zastite znacajno uticale na

stvaranje ambijenta sigurnosti za gradane, posebno za one koji su materijalno 1 zdravstveno

ugrozeni.

U torn smislu ilustrativan je podatak da je u 2018. godini po osnovu ostvarenih prava iz

socijalne i djecje zastite opredijeljeno oko 75 miliona eura. I po ovom kriterijumu smo, uvazena

poslanice, u vrhu regionalnih, pa 1 sirih standarda.

Iskazali ste interesovanje 1 za broj 1 polozaj lica oboljelih od bolesti zavisnosti i mentaino

oboljelih gradana. Siguran sam da znate da su uzroci ovih oboljenja kompleksni i razliciti, da

se ne mogu svesti na socio-ekonomsku situaciju bilo kojeg pojedinca ill regije, ali zelim da Vam

kazem da se nas javni zdravstveni sistem uspjesno nosi i sa izazovima ove vrste.

Prema podaclma Instituta za javno zdravlje, u posljednje cetirl godine nije dosio do povecanja

broja oboljelih od mentalnih bolesti. Zastita i unapredenje mentalnog zdravlja predstavija

slozen proces koji obuhvata brojne segmente. Imajuci to u vidu, a kao iskaz odgovornog

odnosa prema zdravlju nasih gradana, Vlada je usvojila Strategiju zastite i unapredenja

mentalnog zdravlja za period 2019-2023. godine. Vjerujem da ce biti primjenjena i da ce dati

rezultate.

Uz podsjecanje da je prosle godine otvoren Centar za autizam, razvojne smetnje i djeciju

psihijatriju - zelim i da Vam kazem da je uraden glavni projekat i zavrsena revizija projekta za

gradnju Klinike za psihijatriju, cime ce trajno biti rijesen problem usiova i smjestajnih

kapaciteta mentaino oboljelih pacijenata. Procijenjena vrijednost izgradnje i opremanja

Klinike za mentaino zdravlje Iznosi 5,6 miliona eura.

Dakle, ako neko ne zeli da prizna napredak, ne zamjeram mu.

Stotine hiljada gradana ga vide - onih koji se voze boljim putevima, onih koji svoju djecu vode

u nove skole i vrtice, onih koji su dobili kvalitetniju i brzu medicinsku usiugu u modernijim

zdravstvenim objektima, onih koji uredno primaju pomoc koja im je potrebna.

A posebno ga vide oni koji vise ne primaju bilo ciju pomoc, vec rade i sami izdrzavaju svoje

porodice. Poput zaposlenih u obnovljenoj fabrici RADA u Bijelom Polju, i svih koji su radno



mjesto pronasli u jednom od 70-ak novih hotela izgradenih u posljednjih nekoliko godina, ili

na primjer u ski centru Kolasin 1600.

Prema tome, Crna Gora je na sigurnom i Izvjesnom putu ekonomskog; socijalnog i ukupnog

drustvenog napretka, I Viada ce nastavit! da taj put trasira svakog dana i na svakom mjestu

gdjeje to potrebno.

Zahvaljujem se na paznji.


